

The Department of National Health and Welfare and the Department of External Affairs announce that Dr. Ross A. Chapman, Director General, International Health Services, Department of National Health and Welfare, has been unanimously elected Chairman of the current (October 8-19, 1973) Annual Meeting of the Directing Council, the governing body of the Pan American Health Organization (PAHO).

PAHO promotes and coordinates efforts of the countries of the Western Hemisphere in combatting disease, lengthening life and promoting the physical and mental health of the people. The Directing Council of PAHO is made up of one representative each of the 26 member countries. Canada became a member in 1971.

PAHO, with headquarters in Washington, D.C., was founded in 1902 and is the oldest international health organization. It also serves as a regional body of the World Health Organization (WHO) of the United Nations.

Attached is a biographical sketch of Dr. Chapman.

* * *

Le Ministère de la Santé et du Bien-Etre social et le Ministère des Affaires extérieures annoncent que le Dr Ross A. Chapman, directeur des Services internationaux d'Hygiène au Ministère de la Santé et du Bien-Etre social, a été unanimement élu à la présidence de la réunion actuelle (du 8 au 19 octobre 1973) du Conseil de Direction de l'Organisation Panaméricaine de la Santé (OPAS), à Washington, D.C.

L'Organisation panaméricaine de la Santé joue un rôle de coordination entre ses membres, soit vingt-six pays de l'hémisphère occidental, dans des domaines d'activité tels que la lutte contre la maladie, le prolongement de la vie et le renforcement de la santé physique et mentale. Chacun des pays membres est représenté au sein du Comité exécutif de l'OPAS. Le Canada en devenait membre en 1971.

L'OPAS, la plus ancienne organisation internationale pour la santé, a été fondée en 1902 et a son siège à Washington. Elle agit aussi comme organisation régionale de l'Organisation mondiale de la Santé (OMS).

Ci-joint une notice biographique du Dr Chapman.

* * *